
Lekcia: Sk 28, 16-30                                  Kázeň: Sk 28, 23-24

Bratia a sestry,
počuli  sme verše,  ktorými  sa  končí  kniha Skutky apoštolov.  Apoštol  Pavol  bol

eskortovaný do Ríma, teda do hlavného mesta vtedy veľkej a slávnej ríše. 

Je to najprv svedectvo o tom, že Božie slovo je pravda. Božie slovo platí a plní sa.
Pavol dokopy absolvoval tri misijné cesty. Boh Pavlovi zasľúbil,  že ho bude na ceste
ochraňovať a v zdraví  ho privedie  do Ríma.  Bola to Božia  vôľa,  ktorú nikto zmariť
nedokáže.  Môžeme si  to  všimnúť už  v  Starom zákone.  Hospodin  viedol  Izraelcov a
priviedol ich do zasľúbenej  zeme.  Všemohúci Boh viedol aj  Pavla a priviedol  ho do
Ríma. Aj nás Pán Boh vedie na našich cestách. Veríme v Božiu moc, a preto dúfame, že
raz vstúpime do Božieho kráľovstva. Veríme, že hoci naše životné cesty môžu byť rôzne,
cieľ bude rovnaký. 

Pavla  viedol  Boh  veľmi  predivne.  Dovolil,  aby  sa  Pavlovi  diala  krivda  a
nespravodlivosť. Možno keby Pavol neveril v Božiu moc, dávno by zahorkol. Pavol veril
v Boží plán. Bez Božej vôle človeku ani vlas nespadne z hlavy. Pavla viedol Boh do
Ríma, aby aj tam hovoril o Ježišovi Kristovi. 

Pavol nebol v Ríme väznený v tom pravom zmysle slova. Nebol totiž vo väzení.
Býval sám a strážil ho iba jedn vojak. Teda bolo to niečo ako domáce väzenie. Nemohol
sa voľne pohybovať, ale smel hocikedy prijímať návštevy. Najprv si Pavol zavolal k sebe
popredných mužov zo svojho národa. Rozpovedal im, ako sa dostal do Ríma. Bol krivo
obvinený  a  nespravodlivo  uväznený.  Viackrát  vypovedal  pred  rôznymi  vládcami  a
sudcami. Nakoniec sa odvolal k cisárovi. Takto sa dostal až do Ríma. Sám Pavol povedal,
že to neurobil preto, aby žaloval na svoj národ.(19. v.)

Pavol bol pôvodom Izraelec. Vyznával vieru v Hospodina a žil podľa Mojžišovho
zákona. Keď uveril v Krista, spoznal, že to neprotirečí Božiemu zákonu. Nádej kresťana
je  naplnením  toho,  čo  bolo  v  Starom  zákone  predpovedané.  Kresťanstvo  vzišlo  zo
židovstva a priamo naň nadviazalo, no postupom času sa to vyprofilovalo tak, že dnes sú
to dve z piatich hlavných svetových náboženstiev. 

V prvom storočí bolo kresťanstvo vnímané ako židovská sekta. So slovom sekta sa
stretneme aj dnes.  Čo je to sekta? Je to nejaké spoločenstvo ľudí väčšinou spojené s
nejakou  vierou.  Takéto  spoločenstvo  sa  vyznačuje  silným  vodcom,  ktorého  všetci
členovia  vo  všetkom  a  bezpodmienečne  poslúchajú.  Tiež  musia  dodržiavať  prísne
pravidlá. Z niektorých siekt nie je vôbec ľahké odísť. Keď je sekta takto definovaná,
každý vidí, že kresťanstvo žiadnou sektou nie je. No na začiatku to nebolo ľahké presadiť
a až časom sa to ukázalo. 
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Predstavitelia Židov v Ríme dovolili  Pavlovi,  aby zvolal väčšie zhromaždenie a
prehovoril k všetkým, ktorí tam prídu. Pavol hovoril o kráľovstve Božom a o Ježišovi na
základe toho,  čo je napísané v Starom zákone.  Pavol  sa snažil  svojich súkmeňovcov
presvedčiť,  že  učenie  Ježiša  Krista,  Jeho  smrť  a  vzkriesenie,  nie  sú  popretím,  ale
naplnením ich viery v jediného Boha. Ježiš je Ten zasľúbený Mesiáš. Ježiš je Spasiteľ
sveta. 

Nenaplnili  sa  len predpovede o príchode Mesiáša,  ale  aj  predpovede o tom, že
mnohí to nepríjmu. Pavol citoval text z knihy proroka Izaiáša – proroctvo o tvrdohlavom
Božom  ľude,  ktorí  neposlúcha  Božie  slovo.  Pavlovi  poslucháči  sa  rozdelili  na  dve
skupiny:  na  tých,  ktorí  uverili  a  na  tých,  ktorí  neuverili.  Už  Pán  Ježiš  povedal
podobenstvo o  tom,  že  nie  všetci  s  radosťou príjmu vieru  v  Ježiša  Krista.  Poznáme
podobenstvo o rozsievačovi a štyroch druhoch pôdy. Semienko je zvestované slovo a
pôda predstavuje srdce človeka. Len v jednej zo štyroch pôd sa semienko ujalo. Človek
káže evanjelium, ale mnohí ho neprijímajú. To platilo v dobe Ježiša, aj neskôr v dobe
Pavla a skrze stáročia to platí dodnes. Hoci mnohí odpovedajú na evanjelium záporne,
nás by to nemalo zastaviť v tom, aby sme evanjelium podávali ďalej. 

Kniha Skutky apoštolov sa končí týmito slovami: Pavel zostal potom celé dva roky
v  najatom  byte,  prijímal  všetkých,  ktorí  prichádzali  k  nemu  a  celkom  smelo  a  bez
prekážky kázal o kráľovstve Božom a učil o Pánovi Ježišovi Kristovi. (30-31. v.) 

Pavol  hovoril  evanjelium  aj  Židom,  aj  pohanom  -  každému,  kto  bol  ochotný
počúvať.  V najatom byte  v  Ríme  prijímal  každého  bez  rozdielu.  Neskôr  v  Liste  do
cirkevného zboru v Ríme aj napísal: „Nieto teda rozdielu medzi Židom a Grékom. Lebo
všetci majú toho istého Pána, bohatého pre všetkých, ktorí Ho vzývajú.“(10, 12) Boh je
milosrdný a každému prináša nádej na spasenie. 

Bratia a sestry, Pavol zvestoval evanjelium všade, kde ho viedol Duch Svätý. Aj
my, tam kde sme, kde žijeme a pôsobíme, zvestujme radostnú správu o Ježišovi Kristovi.
Božie slovo prináša nádej a nikdy nezanikne. To, čo sme zdarma prijali, zdarma dávajme
ďalej. V Ježišovi je záchrana a k tejto záchrane pozývajme iných. Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v 2. liste Timotejovi v 4. k.: 
zvestuj  slovo,  buď pohotový vhod-nevhod,  presviedčaj,  karhaj,  napomínaj  so všetkou
trpezlivosťou a poučovaním. 
Pokoj Boží, ktorý prevyšuje každý ľudský rozum, nech háji a ochraňuje vaše srdcia i
vaše mysle v Ježišovi Kristovi, našom Pánovi. Amen. 
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